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Op 1 maart 2024 heeft u schriftelijke vragen gesteld over het onderwerp: IVB Actieplan 2024. 
Onderstaand de beantwoording van uw vragen. 
 
 
1. Inzake 1.1 ondermijning: hebben de bovenlokale voorzieningen zoals het RIEC, het HEIT en de 

ODMH (politie is de capaciteitschaarste bekend), genoeg capaciteit om hier intensief aan bij te 
blijven dragen, mede in het licht van alle andere gemeenten die zij moeten bedienen? 
 
Met name bij politie is sprake van beperkte capaciteit. Politie beraadt zich mede hierdoor over hun inzet 
binnen het HEIT. Vanuit het RIEC en ODMH hebben wij geen (recente) signalen van 
capaciteitschaarste ontvangen. 
 
 

2. Hoe wordt de invulling van Aanpak Jonge aanwas/ Dealbreakers vormgegeven? 
 
De Aanjager Dealbreakers heeft vrijwel doorlopend onderhoud met de diverse Voortgezet Onderwijs-
scholen in Gouda. Dit heeft geleid tot 3 VO scholen die in 2024 (een deel van) de Doorlopende Leerlijn 
afnemen. Met scholen die ambivalent staan tegenover Dealbreakers onderhoudt de Aanjager contact 
om deze betrokken te houden en te motiveren hier komend schooljaar alsnog in te participeren. Het 
programma voor Primair Onderwijs-onderwijs wordt herschreven, daarom is er nu nog geen inzet op 
PO-onderwijs. 1 MBO-instelling heeft diverse interventies afgenomen in het afgelopen jaar; in maart 
2024 wordt verder gesproken over de voortzetting in komend studiejaar. Met de andere MBO-instelling 
volgt dit voorjaar een verkennend gesprek.  
Behalve het aanjagen van de Doorlopende Leerlijn op scholen wordt geïnvesteerd in het opbouwen van 
een alliantie van partners waarmee domein overstijgend wordt samengewerkt waarbij enerzijds 
aansluiting wordt gehouden met bestaande overlegstructuren en samenwerkingsverbanden en 
anderzijds signalering van risico’s kan worden opgevolgd. 
 

3. In de aangehaalde commissievergadering hebben wij navraag gedaan over de toepassing van de 
patseraanpak om te bezien in hoeverre criminele netwerken en veelplegers verder verstoord 
kunnen worden. In hoeverre is het college bereid dit nader vorm te geven? 
 
Het verstoren van criminele netwerken en veelplegers is onderdeel van de aanpak op ondermijning.  
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4. In hoeverre is het college bereid te werken aan een gemeentelijk cyberbeeld, zoals in 2022 in 
Rotterdam is opgesteld, zodat gerichter in kan worden gezet op de aanpak van digitale 
criminaliteit en de preventie daarvan? 
Het opstellen van een soortgelijk cyberbeeld voor Gouda kost veel capaciteit. Er is voor gekozen voor 
specifieke doelgroepen in te zetten op voorlichting en weerbaarheid tegen gedigitaliseerde criminaliteit 
en cybercrime. Hiervoor is op het basisonderwijs Hackshield geïntroduceerd en op het voortgezet 
onderwijs zullen in 2024 Halt-voorlichtingen worden gegeven. Ook heeft 26 februari de 
Themabijeenkomst Cybercrime en Ondermijning plaatsgevonden om het bewustzijn en de 
weerbaarheid onder ondernemers te verhogen. Voor ouderen wordt digitale veiligheid meegenomen in 
voorlichtingsavonden.  
 
Naast het creëren van meer bewustwording zijn we aan het inventariseren hoe de huidige preventieve 
inzet kan worden uitgebreid en werken we aan de verbetering van de informatiepositie van de 
gemeente. Ook wordt er gewerkt aan het versterken van de relatie met de ketenpartners. Hiervoor 
nemen we deel aan verschillende cyberbijeenkomsten, nemen we deel aan de regionale werkgroep 
RSIV en werken we aan het opstellen van een handelingskader voor online aangejaagde 
ordeverstoringen.  
Zodra de informatie positie is verbeterd op dit vlak, kan worden bekeken of er aanleiding is om een 
cyberbeeld op te (laten) stellen. 
 

5. Er gaan geluiden op, bijvoorbeeld uit Amsterdam, dat hun ‘’top’’-aanpak eigenlijk onvoldoende 
concrete resultaten oplevert. Hoe reflecteert het college hierop in Gouda? 
 
Gouda onderscheidt, zich ten opzichte van bijvoorbeeld de Top600 Amsterdam, door een kritische 
triage bij de start, een minder grote omvang van het totaal aantal personen die binnen de TopX vallen 
(maximaal 10 op jaarbasis), een kortere doorlooptijd van in principe maximaal een jaar en de potentie 
en motivatie van de persoon zelf om aan toekomstperspectief te werken. In de afgelopen jaren zijn de 
criteria van de TopX aangepast, naargelang de problematiek. Waar voorheen de Top60 zich richtte op 
woninginbraken, richt de huidige TopX zich op een bredere doelgroep, personen die frequent HIC-
delicten plegen (overvallen, straatroven, woninginbraken, geweldsdelicten en druggerelateerde 
delicten). In de afgelopen drie jaren zien we meer positieve, dan negatieve uitstroom. Sinds 2020 tot 
medio 2023 zijn er 21 personen opgenomen in de aanpak. 14 personen zijn inmiddels uitgestroomd (8 
positief, 4 neutraal, 2 negatief).  
  
Het WODC onderzoek naar de resultaten van de Top600 Amsterdam heeft vijf aanbevelingen 
opgeleverd voor beleid en de uitvoeringspraktijk. In de TopX-aanpak binnen Gouda zijn deze 
aanbevelingen bekend en worden zo nodig geïmplementeerd in de uitvoeringspraktijk.  
 
 

6. In het actieplan 2024 staan geen specifieke maatregelen opgenomen inzake het tegengaan van 
antisemitisme. Hoe gaat het college in 2024 extra aandacht geven aan het toenemende 
antisemitisme in de samenleving, teneinde dit terug te dringen? 
 
Eventuele incidenten waarin antisemitisme of anti-islamgevoelens een rol spelen (in relatie tot de 
situatie in de Gazastrook), zijn een vast onderwerp in de Driehoek. Politie is hier alert op en rapporteert 
hier direct over. Het betreft een aantal incidenten in Gouda sinds het ontstaan van het conflict.  
 
Nu de (geo)politieke situatie gespannen is heeft dit zijn weerslag op de Nederlandse samenleving en 
zo ook Gouda. Dit vraagt voortdurende aandacht van gemeente en politie, waarbij een goede 
informatiepositie van essentieel belang is voor de handhaving van de openbare orde en veiligheid. 
Door het uitvoeren van een fenomeenanalyse wil het college beter zicht krijgen op de extremen op 
beide flanken van het politieke spectrum. Ook in Gouda is maatschappelijk onbehagen zichtbaar, 
hetgeen zich uit in bijna wekelijkse demonstraties door groeperingen met uiteenlopend (soms 
extreem) gedachtengoed. Met een fenomeenanalyse is het mogelijk om risico’s te duiden en in te 
schatten, zodat het college in staat is de juiste preventieve en interveniërende acties te ondernemen 
en zo de gemeente te vrijwaren van intimidatie of erger. 
 
 

7. Kan het college met het ontmoedigingsbeleid echt een vuist maken tegen de shishalounges? Zo 
nee, wat heeft het college nodig om een vuist te kunnen maken tegen de shishalounges? 
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De huidige beleidsregels voor shishalounges en het aanbieden van waterpijpen in de horeca stellen een 
aparte vergunning verplicht, naast de reguliere vergunning voor het exploiteren van een horecabedrijf. 
Op dit moment zijn er geen vergunningen voor het aanbieden van waterpijpen in een horecabedrijf 
verleend. Er zijn twee aanvragen ingediend maar beide bedrijven voldeden niet aan de gestelde criteria. 
Vanuit die optiek kan gesteld worden dat het huidige beleid volstaat. Als een horecabedrijf toch 
waterpijpen aanbiedt of zich als shishalounge presenteert zonder de daartoe benodigde vergunningen 
kan er handhavend opgetreden worden. 
 

8. Ook vangt de VVD Gouda op dit moment geluiden op dat er een toegenomen gevoel van 
onveiligheid is in Gouda, met bijvoorbeeld veel diefstal uit tuinen of schuren, deelt het college 
dit beeld? 
 
Uit politiecijfers is niet direct terug te zien dat er substantieel meer diefstal is uit tuinen of schuren. Het 
aantal woninginbraken is daarnaast flink afgenomen. Een toegenomen gevoel van onveiligheid kan 
meerdere oorzaken hebben. Het is niet met zekerheid te zeggen maar mondiale ontwikkelingen zoals 
de oorlog in de Oekraïne en het conflict in de Gazastrook spelen hier mogelijk een rol. In de 
stadspeiling is te zien dat het gevoel van onveiligheid in de eigen buurt juist is afgenomen de afgelopen 
jaren. Zie onderstaande figuur (% voelt zich onveilig in eigen buurt, brons stadspeiling 2023).  
 
 

 
 
 
     
 

9. Waarom heeft het college ervoor gekozen om het onderwerp straatintimidatie, waaronder het 
flankerend beleid, niet terug te laten komen in dit actieplan, terwijl dit een van de grootste 
beïnvloeders van de subjectieve veiligheid is? 
 
In de raadsvergadering van 27 september 2023 heeft de raad een motie aangenomen over een tijdelijk 
meldpunt straatintimidatie. Deze motie verzocht het college om vooruitlopend op de komst van 
landelijke wetgeving en wellicht een landelijk meldpunt, de Slim Melden app voor Gouda uit te breiden 
met een optie om straatintimidatie te melden. Op deze manier komt er hopelijk meer zicht op plaatsen 
waar straatintimidatie in Gouda plaatsvindt. Het college heeft uitvoering gegeven aan de motie en de 
Slim Melden app is uitgebreid. Op gouda.nl is een pagina gemaakt over intimidatie op straat en bij 
welke organisaties intimidatie en discriminatie gemeld kan worden. Ook wordt ook verwezen naar 
Slachtofferhulp. Januari 2024 is gewerkt aan het voorbereiden van de communicatie over het meldpunt. 
In januari is één melding over straatintimidatie via de Slim Melden app binnengekomen. 
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Met het vaststellen van de IVB Kadernota 2024-2027 is door de raad bepaald wat de strategische 
veiligheidsthema’s voor de komende 4 jaar zijn. Het actieplan is het uitvoeringsplan van het Integraal 
veiligheidsbeleid en beschrijft de doorlopende inzet op de verschillende strategische veiligheidsthema’s.   
Zoals eerder ook is aangegeven in een raadsmemo is het aantonen en het daarmee kunnen optreden 
tegen straatintimidatie (juridisch) erg moeilijk en vraagt het opzetten van een grote aanpak om extra 
capaciteit en middelen. Het aanwezige flankerende beleid over aangrenzende thema’s zoals inclusie  
ligt bij het sociaal domein en wordt - waar nodig - ondersteund door Veiligheid en wijken. 
 
 
 

  
 
 
Wij vertrouwen erop u met deze antwoorden voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
de secretaris,  de burgemeester, 

drs. R.C. Bakker mr. drs. P. Verhoeve 
 
Geschatte ambtelijke capaciteit: 7 uur. 
 

 

https://gouda.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/4cb89925-6cfb-4e46-abf1-3642bd041190?documentId=bd235d20-0d29-4d5c-9eae-3cb74c869c1b

